

# 2024-2025 VEX TAIWAN OPEN 教育型機器人系列競賽

## 學生權利公約

姓名：\_\_\_\_\_ 賽隊編號：\_\_\_\_\_

賽事名稱：\_\_\_\_\_

本人將出席該賽事，並擔任該賽隊的指導老師／教練，期間將陪同學生出席賽事，同意並遵守以下事項：

- 一、 **以學生為中心**：成人可以引導和協助學生，但須避免干涉及剝奪學生自主學習之權利，其情況包含（但不限於）親自設計或組裝機器人、替學生撰寫程式、直接提供比賽策略、場邊指導學生操作機器人、干涉賽局判決或申訴等。
- 二、 **由學生自主完成面談**：學生與評審的詢答過程須保持專注投入，成人如遇評審面談環節，請協助迴避，以利作業順暢。
- 三、 **互相尊重**：VEX 競賽是以教育導向為出發點，邀請每一位與會成人皆成為素養典範，與大會共同維護此學習平台。

相關維護原則，可參考 [VEX IQ/VEX V5](#) 機器人競賽手冊<G1>、<G2>與 REC 基金會釋出的 [Student-Centered Policy](#) 文件。

（以下空白）

簽名：\_\_\_\_\_ 日期：\_\_\_\_\_ (YYYY-MM-DD)

# 2024-2025 VEX Taiwan Open Robotics Competition Series

## STUDENT RIGHTS AGREEMENT

Name: \_\_\_\_\_ Team Number: \_\_\_\_\_

Event Name: \_\_\_\_\_

I will attend the tournament and be the teacher/coach of the team, during which time I will accompany the students to the event and agree and abide by the following:

- 1. Student-Centered Policy.** Adults may teach and guide students but must refrain from interfering with and depriving students of their right to independent learning, including but not limited to designing or assembling robots themselves, writing programs for students, directly providing game strategies, directing students to operate robots on the sidelines, interfering with the match judgments and appeals, etc.
- 2. Interview Conducted by Students on Their Own.** Students should stay focused and engaged in the consultation process with the judges, and adults should help to avoid the interview session in order to facilitate the smooth interview process.
- 3. Mutual Respect.** The VEX competition is education-oriented and invites every adult to become a model and maintain this learning platform together with the conference.

For maintenance principles, please refer to the [VEX IQ/VEX V5](#) game manual <G1> and <G2>, and the [Student-Centered Policy](#) document released by the REC Foundation.

Signature: \_\_\_\_\_ Date: \_\_\_\_\_ (YYYY-MM-DD)